
Proces - verbal 


al ~edintei de dezbatere publica organizata de catre Directia Asistenta Tehnica ~i 
Juridica a Consiliului General al Municipiului Bucure~ti, in temeiul Legii nr. 
52/2003 privind transparenta decizionala in administratia publica din data de 
14.04.2010 pentru Proiectul de hotarare privind modificarea !Ii completarea 
anexelor nr.1 !Ii 2 la HCGMB nr. 178/2008 privind aprobarea Regulamentului 
- cadru, a Caietului de sarcini !Ii a contractului de atribuire in gestiune 
delegata pentru organizarea !Ii executarea serviciului public de transport 
local in regim de taxi, cu modificarile !Ii completarile ulterioare 

$edinta a avut loc in Sala de consiliu, etaj III, din Primaria Municipiului 
Bucure~ti, Splaiul Independentei, nr. 291-293, sector 6. 

Doamna Gladiola Ticleanu - Sef Serviciu Transparenta Decizionala 
Buna ziua, nurnele meu este Gladiola Ticleanu - $ef Serviciu Transparenta 

Decizionala in cadrul Directiei Asistenta Tehnica !}i Juridica a C.G.M.B !}i va anunt 
ca in conformitate cu prevederile art. 6, alin. 7 din Legea nr. 52/2003 privind 
transparen\a decizionala in administratia publica, Primaria Municipiului Bucure!}ti 
organizeaza !}edinta de dezbatere publica astazi 14.04.2010, in urma sesizarilor 
facute de Asociatia Nationala a Patronatului Operatorilor de Taxi, Sindicatul 
National al Taximetri!}tilor Independenti, Asociatia Uniunii Nationale a 
Conducatorilor Auto Liber Profesioni!}ti, Asociatia pentru Drepturile Taximetri!}tiIor 
Independenti, Camera Taximetri~tilor din Municipiul Bucure!}ti, pentru Proiectul 
de hotarare privind modificarea !Ii completarea anexelor nr. 1 !Ii 2 la HCGMB 
nr. 178/2008 privind aprobarea Regulamentului - cadru, a Caietului de 
sarcini !Ii a contractu lui de atribuire in gestiune delegata pentru organizarea 
!Ii executarea serviciului public de transport local in regim de taxi, cu 
modificarile !Ii completarile ulterioare. 

Am 0 rugaminte la dumneavoastra, in momentul in care cineva dore!}te sa 
ia cuvantul, a!} dori sa 0 facem in mod organizat, sa va prezentati !}i eventual sa 
veniti sa vorbi\i la acest microfon care este singurul, pentru ca discu\iile sa se 
auda pe banda. 

Au fost invitati: 
- Domnul Adrian Stanescu - Director Cabinet Primar General - absent; 
- Domnul Madalin Dumitru - Director General la Direc\ia Generala Infrastructura 

!}i Servicii Publice - absent; 
-Domnul Virgil lonescu - inspector la Directia Transporturi Drumuri, 
Sistematiza rea C i rcu la\iei-prezent; 
-Domnul Ion Dedu - Director la Directia Transporturi Drumuri, Sistematizarea 
C i rcula\iei-prezent; 



- Domnul consilier loan Grigore Popa - Pre~edinte'e Comisiei de Transporturi din 
cadrul C.G.M.B. - absent; 

- Doamna consilier Elena Cruceanu - Pre~edintele Comisiei Juridice ~i de 
Disciplina din cadrul C.G.M.B. - absent; 

- Domnul Remus Nedelcu - Pre~edintele Asocialiei Nationale a Patronatului 
Operatorilor de Taxi - prezent; 

- Domnul Vasile Ciupag - Sindicatul National AI Taximetri~tilor Independenti 
reprezentat de domnul Stavilaru Gabriel - vicepre~edinte - prezent; 

-Domnul Dumitru Dicu - Pre~edintele Asocialiei Uniunii Nationale a 
Conducatorilor Auto Liber Profesioni~ti - prezent; 

- Domnul Matei Florin - Asociatia pentru Drepturile Taximetri~tilor Independenti 
prezent; 

- Domnul Vasile $tefanescu - Pre~edintele Camerei Taximetri~tilor din Municipiul 
Bucure~ti-prezent. 

Acum ii dau cuvantul domnului director Ion Dedu de la Directia 
I 

Transporturi Drurnuri, Sistematizarea Circulatiei din cadrul Primariei Municipiului 
Bucure~ti. 

Domnul Director Ion Dedu 
Buna ziua. Conform discutiilor pe care Ie-am purtat, am stabilit de comun 

acord ca termenul in care se pot elibera noile autorizatii trebuie prelungit, pe de 
alta parte trebuie modificata ca atare ~i hotararea nr.178/2008. Astfel, am propus 
ni~te modificari la hotararea sus mentionata care au fost afi~ate timp de 30 de zile 
pe site-ul Primariei Municipiului Bucure~ti. Dumneavoastra ati fost invitati aici sa 
discutati ~i sa faceti observatii, sa Ie analizam impreuna ~i va propun sa luam 
fiecare observatie in parte ~i sa 0 analizam. 

"Uniunea Nationala a Conducatorilor Auto Liber Profesioni~ti reprezentata 
de domnul Dumitru Dicu - pre~edinte executiv, solicit in temeiul art. 6, alin. 1 din 
Legea nr. 52/2003 privind transparenta decizionala in administratia publica, sa 
organizati 0 intalnire cu asociatiile profesionale din transportul in regim de taxi, 
excluzand Asociatiile Patronale, in vederea dezbaterii proiectului de hotarare 
privind modificarea ~i completarea anexelor nr. 1 ~i 2 la H.C.G.M.B. nr. 178/2008 
privind aprobarea Regulamentului - Cadru, a Caietului de Sarcini ~i a Contractului 
de Atribuire in Gestiune Delegata pentru organizarea ~i executarea serviciului 
public de transport local in regim de taxi, cu modificarile ~i completarile ulterioare, 
privind transportul in regim de taxi ~i in regim de inchiriere, elaborat prin Directia 
de specialitate, Directia Generala Infrastructura ~i Servicii Publice din cadrul 
Primariei Municipiului Bucure~ti ". 

Consider astfel ca intalnirea a fost realizata aici, din pacate nu pot da curs 
ca aceasta sa aiba loc fara organizatiile patronale, deoarece eu cred ca ~i ele sunt 
afectate de aceste modificari ~i fiind 0 dezbatere publica, cu 0 tema de interes 
public, toti cei care sunt interesati au dreptul sa participe. 
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Domnul Dumitru Dicu 
Nu vreau sa Tnteleaga actionarii firmelor ca am facut in mod intentionat 

cand am spus ca patronatele sa nu participe. La modificarile pe care noi Ie avem 
in vedere, vizeaza inclusiv interesele persoanelor fizice autorizate, de aceea am 
precizat, dar daca doriti sa va implicati, nu este nicio problema, nu avem nimic 
impotriva. 

Domnul Virgil lonescu 
Conform legii, nu este nicio diferenta intre 0 persoana fizica, asociatie 

farniliala sau societate comerciala, toate purtand denumirea de transportator 
autorizat. Va puteti uita pe lege, in primul sau al doilea articol. 

Domnul Dumitru Dicu 
De fapt, sunt foarte mari diferente intre persoana fizica autorizata ~i 

persoana juridica ~i va dau un exemplu: profitul unei sOcietati comerciale se duce 
undeva la ni~te sume foarte mari, insa persoana fizica nu ca~tiga mai mult de 30, 
40 milioane pe an, asta spunand totul. 

Domnul Director Ion Dedu 
Este vorba de 0 dezbatere publica la care participa toti cei interesati, nu 

exista opreli~ti pentru cineva ca sa nu poata participa, astfel nu putem da curs 
solicitarii dumneavoastra de a nu participa patronatele. Vom discuta pe 
problemele de fond, dupa ce vom citi celelalte observatii ~i va rog sa va exprimati 
punctele de vedere separat pe problemele de fond ~i nu pe forma. Cand vom 
avea 0 alta intalnire vom discuta ~i problemele de forma, spunem toate punctele 
de vedere ~i incercam sa Ie armonizam. 

Voi da citire altei observatii ~i anume de la S.N.T.1. : 
"Stoparea aspectelor de concurenta neloiala privind desfa~urarea de activitati 

de transport, persoane Tn regim de taxi de catre transportatorii autorizati in alte 
localitati decat in municipiului Bucure~ti ~i a celor neautorizati, adica piratii. " 

Daca imi dati voie, va spun ca pentru piraterie, fiind caz penal, actioneaza 
politia. Daca prevederile pe care Ie-am propus va convin ~i Ie considerati bune, 
vom discuta pe proiect ~i anume pentru modificarea lui. Eu va citesc ~i va rog sa 
faceti referire stricta numai la ceea ce citesc, deoarece acestea sunt observatiile , , 

care au fost transmise. 


Domnul Mihalcea Florin A.M.P.O.R.T. 
Buna ziua. Multumesc colegilor pentru prezenta ~i doresc sa subliniez 

faptul ca este foarte bine ca in Ordonanta de Urgenta a aparut acel text, numai ca 
dupa parerea mea nu este suficient ~i ar fi bine daca ar fi dublata hotararea 
Consiliului Local ~i de interdictia propriu-zisa ~i de pedeapsa aferenta acestei 
interdictii, deoarece tot ce nu e interzis, e permis ~i daca facem interventie Tn 
Consiliul Local, iar Politia este obligata sa tina cont inclusiv de hotararea 
Consiliului Local. Totodata, e posibil ca nu toti politi~tii sa fi luat la cuno~tinta 
despre noua Ordonanta de Urgenta, de aceea dorim sa prevedem 0 pedeapsa 
substantiala ~i cuprinsa in limitele legii ~i pentru cei care practica pirateria. 
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Domnul Director Ion Dedu 
Eu va spun ca al? prevede, ins a legislatia tertiara se supune legislatiei 

primare I?i secundare I?i totodata, hotararea nu substituie elemente din Ordonanta 
de Urgenta sau din lege. Orice problema de legalitate in sensul ca se spune clar 
ca se va respecta legea, orice modificare este atacabila in contencios I?i poate fi 
anulata. 

Domnul Mihalcea Florin 
Eu nu v-am cerut sa modificati textul legii, ci am specificat sa preluam 

textul legii al}a cum este el, sa-I introducem in proiectul de hotarare I?i sa 
introducem pedeapsa ca sa se poata aplica de catre politil?ti. 

Doamna Gladiola Ticleanu , 
Va rog sa-mi dati voie sa intervin. Aceasta obiectie, ali formulat-o I?i in scris 

sau 0 formulati acum, verbal? 

Domnul Mihalcea Florin 
Nu, 0 formulez acum, aicL 

Domnul Stefanescu Vasile- Presedinte Filiala Bucuresti a Camerei 
Nationale a Taximetristilor din Romania - Camera Taximetristilor din 
Municipiul Bucuresti 

Colegii mei au dreptate, insa referitor la modificarea aparatelor de marcat, 
se va amend a I?i persoana care recurge la asemenea metode. Noi salutam ideea 
Guvernului referitor la adoptarea acestei Ordonante, insa in hotararea care se va 
aproba, nu vad de ce nu se poate prelua cate ceva din lege, care incepand de 
astazi ea se aplica. Tn legatura cu formularea in scris, colegul meu nu avea cum 
sa faca scris deoarece nu avea de unde sa I?tie de adoptarea Ordonantei. 

Doamna Adriana Laura Dicu 
Avand in vedere ca acest proiect a fost in dezbatere publica I?i a fost afil?at 

pe site-ul Primariei Municipiului Bucurel?ti in toata perioada legala, dumneavoastra 
erati obligati sa luati act de el I?i sa va formulati obiectiile in scris ca I?i 
recomandare la proiectul de act normativ, in conformitate cu legea. AI? fi vrut sa fiti 
foarte punctuali, sa vorbim strict la obiect. De exemplu asociatia noastra, a 
inaintat punctul nostru de vedere secretarului general I?i vom supune atentiei 
aspectele semnalate. Referitor la piraterie, daca s-a stabilit prin lege incriminarea, 
ea nu po ate fi dublata printr-o hotarare, deoarece este un principiu de drept care 
spune ca nu se poate incrimina 0 fapta de doua ori. Hotararea Consiliului General 
este un organ dat in executarea legii, care va veni pentru aplicarea Ordonantei de 
Urgenta, dar nu poate relua sanctiunile prevc3zute in Ordonanta. Pe de alta parte, 
politi a nu poate invoca necunoal?terea legii. 
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Domnul Stefanescu Vasile 
Fac 0 precizare, oriee modificare a legisla~iei va trebui cuprinsa In 

hotararea de consiliu ~i orice modificare de hotarare va insemna perioada de 
dezbatere publica. Eu zic sa discutam hotararea, nu Ordonan~a, iar In ceea ce 
prive~te poli~ia, aceasta are dreptul sa re~ina documentele, placutele de 
inmatriculare impreuna cu certificatul de inmatriculare ~i 0 copie a procesului
verbal de constatare al contraven~iei. Suspendarea de folosire a autovehiculului 
inceteaza, iar placutele ~i certificatul se restituie la cerere, daca face dovada 
achitarii amenzii. 

Domnul Abas Aleonida - Independent 
in legatura cu cele care detin monopolul, vreau sa va spun ca nu este 

facuta parcare pentru taxi, toate intersectiile sunt blocate de taxi deoarece este 
normal sa-~i faca serviciul public unde autoritatea rutiera nu se implica sa ne faca 
parcare. Pentru aeroporturi, acela~i lucru, este ca~tigata licitatia de diferite 
tertipuri, asociatii prin care s-au implicat. Pe de alta parte, dorim ca politia sa nu 
ne mai dea amenzi, deoarece noi ne vedem de treaba de serviciul public, nu 
facem frauda, platim taxele la stat. 

Domnul Director Ion Dedu 
Legat de acest monopol, ce propuneri ave1i? 

Domnul Gabriel Stavilaru 
Ceea ce dorim sa sesizam este ca la hotel Merriott, in parcarea din fala 

hotelului, care este pe domeniul publicului, deci accesul catre hotel, este un 
indicator pentru parcare taxi, dar nu pentru noi, ci pentru 0 alta firma care nu ~tim 
daca este autorizata. Eu men1ionez, ca este prejudiciata 0 persoana care nu are 
acces acolo, unde este punct de interes. 

Domnul Virgil lonescu 
Din cele transmise, nu rezulta ca dumneavoastra aveti un punct de vedere 

diferit, iar solicitarile nu fac obiectul proiectului de hotarare supus dezbaterii 
publice, de aceea va supun atentiei ca H.C.G.M.B. nr. 178/2008, are deja 
prevazute sanctiuni despre activitatea transportului in regim de taxi fara autorizatii 
de transport ~i autoriza1ii taxi precum ~i de catre transportatorii autorizati in alte 
localitali decat in municipiul Bucure~ti. Daca la acest punct de vedere va referili, la 
activitatea de transport in regim de taxi, din contextul acestui punct de vedere al 
dumneavoastra, nu rezulta acest lucru, astfel va aducem la cuno~tinta 
urmatoarele: secliunea 2 cu 1 din Legea nr. 38/2003, reglementeaza executa rea 
transportului, persoanelor in regim de taxi de la ~i la aeroporturi, iar la art. 24 cu 2, 
mentioneaza conditiile de atribuire a permiselor de acces din cadrul aeroportului 
cum ar fi, gradul de confort al autovehiculului, capacitatea minima de transport 
bagaje, programul de lucru la dispozitia clienli1or. Noi consideram ca ~i eei/alti 
agenti economici mentionati, aplica acelea~i criterii din momentul semnarii 
contractelor pentru transportul de persoane. 
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De asemenea, sunt eliberate permise de acces in cadrul aeroportului ~i 
pentru persoane fizice autorizate. Tn concluzie, nu face cu nimic obiectul discutiei. 

Domnul Gabriel Stavilaru 
Am considerat ca aceasta modificare trebuie sa se faca pe deplin, astfel 

Incat sa corespunda cerintelor transportatorilor autorizati. Solicitam sa fie 
modificarea facuta pana la capat acum, sa nu mai fim nevoili sa facem 0 alta 
~edinta, daca nu, noi vom comunica punctul nostru de vedere in alta parte. 

Domnul Director Ion Dedu 
Daca veniti cu propuneri, va rog sa faceti 0 formulare juridica in scris 

pentru un text de hotarare de consiliu. 

Domnul Gabriel Stavilaru 
Eu nu sunt directie de specialitate, sunt 0 organizatie non guvernamentala, 

cunosc problemele oamenilor, vi Ie aduc la cuno~tinta, iar dumneavoastra 
Impreuna cu tehnicienii trebuie sa gasiti solutii. 

Domnul Director Ion Dedu 
Trebuie sa stabilim ~i problema cu monopolul. 

Domnul Mihalcea Florin A.M.P.O.R.T 
Situatia de rnonopol conform legii Inseamna 5% din piata. 

Doamna Gladiola Ticleanu 
I 

Am 0 mare rugaminte la dumneavoastra, va rog sa va prezentati, sa 
Incercam sa fiti civilizali, fiecare sa ia parte la aceasta dezbatere prin prezentare 
~i sa nu facem vacarm, va rog. 

Domnul Mihalcea Florin A.M.P.O.R.T 
Revenind la monopol, disculia nu-~i are locul, deoarece dumnealor nu pot 

reglementa relatiile dintre parti, datorita faptului ca In Constitutia Romaniei scrie 
ca, "proprietatea privata este garantata" ~i in fala hotelului Merriott este privat, in 
complexurile comerciale, privat, precum ~i in Meridian. 

Domnul Malaescu Daniel 
Tn cazul In care eliminam acest termen de monopol, se realizeaza altfel 

prejudicierea transportatorilor autorizati din randul persoanelor fizice autorizate, 
lucru interzis ~i sanctionat de legiuitori in acest sens. 

Domnul Director Ion Dedu 
Exista dispecerate care pot crea contracte, acorduri cu hotelurile, orice 

privat are acces la aceste lucruri. Eu nu pot impune tarife, dar sunteti liberi sa 
merge!i la acel dispecerat, sa mearga pe ce tarife dore~te. Este adeva rat ca fiind 
ozona concurentiala, fiecare trebuie sa mearga sa-~i gaseasca de lucru ~i pentru 
orice nemultumiri mergeti la organeJe competente. 
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Domnul Gabriel Stavilaru 
Vorbind de prejudiciere, referitor la contractele de munca, nu se fac 

decontarile corect, in concluzie ace~ti oameni care executa transportul in regim de 
taxi, sunt furati. 

Domnul Director Ion Dedu 
in conditii de concurenta, fiecare transportator, fie persoana juridica, fie 

firma, i~i promoveaza propria politica. in conditiile in care respecta legea, pe cat 
de bun este, a~a rezultate are. 

Domnul §,tefanescu Vasile 
Avem 0 propunere in Camera Deputatilor prin care venim in sprijinul 

independentilor prin paragraful: "dispeceratul va fi optional". 

Domnul Director Ion Dedu 
Propun aplicarea de masuri care sa asigure un tarif de dispecerizare in 

functie de cursele efectuate ~i care sa acorde posibilitatea acesteia de reducere a 
cheltuielilor prin acceptul tarifului reie~it din fi~a de fundamentare sau posibilitatea 
de a veni optional contractului de dispecerizare, care momentan este impus ~i 
contravine vointei partilor, sanction area celor care ocupa in mod abuziv spatiile 
special arnenajate pentru statiile taxi. Mai mult decat spune Codul Rutier, nu se 
poate, deoarece este legislatie primara. Referitor la asociere, aceasta este libera. 
va puteti asocia ~i in dispecerat ~i in afara lui, cum doriti. 

Referitor la autorizare, eu va autorizez. va fac contract de gestiune. 

Domnul Stefanescu Vasile 
Tot la Camera Deputatilor am depus pentru taximetri~tii independenti, daca 

vindeti autoturismul, puteti preda ~i autorizatia in acela~i timp. 

Domnul Director Ion Dedu 
De la Matei Florin va citesc observatiile "Pentru prelungirea autorizatiilor 

taxi se cer certificatele de atestare fiscala. Va reamintesc ca 0 hotarare nu poate 
modifica 0 lege ~i nici nu 0 poate cornpleta. Legea nr. 38/2003 cu completarile ~i 
modificarile ulterioare nu prevede obligativitatea acestor certificate ca documente 
necesare prelungirii documentelor, in caz contrar 0 voi ataca in Contencios 
administrativ II' 

Domnul Matei Florin 
in proiectul de lege. in afara de aceste certificate, eu rna a~teptam ca 

astazi sa discutam cu domnii consilieri care voteaza acest proiect. noi ne-am 
pierdut timpul destul de mult ~i din pacate cu foarte putin folos. Tot in proiectul 
dumneavoastra afi~at pe site, la art. 3 se cere modificarea tarifelor pentru 
eliberarea acestor autorizatii taxi. N-ati publicat aceasta modificare de tarife, noi 
banuim ca cereti modificarea lor in sus ~i nu in jos. ceea ce nu ni se pare corect. 

Atata timp cat de la aparitia Hotararii nr. 178/2008 s-a mic~orat tariful in 
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medie de la 1, 96 lei pana la 1, 39 lei, nu cred ca ar fi normal sa ne cere1i In plus 
taxele de autorizare, chiar sa Ie mic~ora1i daca s-ar putea. lar amendamentele, 
cum spunea ~i doamna, am depus in scris acum 0 luna de zile, daca tot 
modificam acest Regulament, Caiet de Sarcini, Contract - Cadru de dispecerat ~i 
de gestiune delegata. 

o sa va rog sa tineti cont ~i de propunerile noastre. Astfel dupa cum v-am 
anuntat ~i in scris, mergem mai departe ~i in contencios administrativ. 
Mu1tumesc. 

Domnul Vasile Stefanescu 
Domnule director, avem 0 mare problema acum, prin aceasta Ordonanta, 

daca ati observat dumneavoastra, se reglementeaza ~i rente car-ul, cei care fac 
transport ilegal de persoane in momentul de fala opt plus unu, spune ca trebuie 
sa-~i ia neaparat 0 autorizatie de rente car, dar noi avem probleme cu aceste 
firme. $tiu ca este pe site-ul primariei. Noi am depus de un an de zile 
amendamente ~i nu ne-a chemat nimeni, trebuie sa scoatem de urgenta acest 
Regulament de rente car, deoarece peste cincisprezece zile va veti trezi cu 
reclamatii, pentru ca nu pute1i sa Ie dati in momentul de fata autorizatie rente car. 

Legea nr. 38 este de mult in vigoare, nu mai spunem de completarile 
ulterioare, ~i dupa cum bine ~titi, am mai avut discutii ~i anul trecut, am depus ~i 
amendamente, dar nu m-a chemat nimeni. A~a cum spune colegul de la UNCAL, 
ar trebui sa ne chemati intr-adevar, sa discutam pe amendamente, cum spune 
domnia sa, dar daca nu vrea sa-i cheme pe patroni, sa chemati exact cum spune 
in lege, asociatiile reprezentative, cu patalamaua la mana sa discutam pe el. 

A doua problema, am discutat-o cu dl. Virgil, ~i am gasit 0 solutie 
impreuna cu membrii biroului de la cam. 9. La autorizatiile care sunt acum, 
trebuie sa Ie dam 0 prelungire, sa Ie punem 0 ~tampila repede, deoarece, daca 
mai stati mult cu proiectul de hotarare, se vor lua deja placutele. 

Domnul Virgillonescu 
Tocmai de asta am ajuns noi aici, acesta este motivul pentru care ne-am 

adunat, iar vizavi de valabilitate este prevazut acolo. 

Domnul Vasile §tefanescu 
Da, dar vad ca am discutat cu totul altceva, am discutat de moguli, de 

dulapuri, de fierastraie, etc. Vin in sprijinul ADTEI -ului ~i spun ca din moment ce 
a fost un an, doi ani de criza, noi am stat cu tarifele pe loc, datorita bataii pe piata 
de taximetrie ~i a unora care au facut frauda ~i evaziune fiscala de s-au dus cu 
tariful de 11 lei, vor sa se duca spre 1 leu, nu-i mai intereseaza, iar primaria fa 
momentul respectiv nu a luat nicio masura. Avem doi ani de criza acum, trebuie 
sa tineti cont ~i dumneavoastra de nevoile noastre de a ne recupera, atat 
independentii cat ~i firmele. S-a prelungit durata leasing-ului de la 3 ani, la 5 ani, 
la 6 ani, dupa 2 ani de criza ne mai trebuie inca 3 - 4 ani sa ne revenim. Tn acest 
moment, este 0 criza generala atat la independenti cat ~i la firme, iar acum 
suntem toti egali. Va rog sa 1ine1i cont ~i sa nu umblam la aceasta redeven1a, 
poate daca ne vom reveni intr-un an, doi. Va mentionez ca noi, Camera 

8 




Taximetri~tilor, am depus 0 adresa la Primaria Municipiului Bucure~ti in care 
specificam ca nu vrem sa trecem peste lege, nu vrem nimic altceva, ne axam 
doar pe lege. Va multumesc. 

Domnul Mihalcea Florin A.M.P.O.R.T 
Revenim la discutia pentru care suntem alCI, cu permlslunea 

dumneavoastra, unora dintre noi nu Ii se pare corect ca la 45 de zile de la 
depunerea dosarelor, poate chiar mai mult, sa fim invitati sa ni se spuna "ati stat 
pana acum cumin!i, mai stati cumin!i ". 

Mi-a~ permite sa va sugerez ca noi toti cei de aici intelegem foarte bine ca 
mutarea unei primarii este 0 operatiune judicioasa ~i plina de responsabilitati. V
a~ ruga din suflet sa gasim 0 solutie de compromis, nu cere nimeni sa faceti 
minuni peste noapte, dar mi se pare curios, din punctul meu de vedere. ca dupa 
45 - 60 de zile, sa nu primim nici macar acel abtibild care se pune pe placuta. Tn 
cazul nefericit in care acea persoana are problt:rne, puteti sa pastrati cartonul la 
dvs. pana la noi ordine, dar eliberarea acelui autocolant nu vad cu ce va 
afecteaza. 

Domnul Virgil lonescu 
Acest lucru este prevazut in hotarare, ca la bordul autoturismului sa stea 

o copie xerox a autorizatiei de taxi ~i deja sunt dispecerate care au urmarit 
prevederile noastre legislative pe care sa se puna viza primariei, valabil pana la 
31 august 2010. Este legal, pentru ca este legiferata prin hotarare de Consiliu. Tn 
H.C.G.M.B. nr. 178/2008, este prevazuta posibilitatea de a circula cu aceasta 
copie la bordul autoturismului pe care sa se puna viza de catre Autoritatea de 
autorizare. 

Domnul Mihalcea Florin A.M.P .O.R.T 
Nu va contrazicem, rugamintea mea este sa gasim 0 cale de compromis, 

dar cred ca este mult mai simplu sa trimiteti un e-mail la VESTA sa ne dea 
autocolantele. 

Domnul Virgil lonescu 
Se vor da autocolantul impreuna cu autorizatia celor pentru care deja 

sunt tiparite. 

Domnul Vasile $tefanescu 
Domnule Virgil, noi am inteles asta ~i trebuie sa venim ~i noi in sprijinul 

primariei, dar trebuie sa ne ajutati ~i dvs. cu aceasta viza, deoarece sigur cineva 
va contesta ~i va rugam sa ne dati autocolantele, dupa aceea dati-ne 
autorizatiile, prin decembrie. 

Dar acum toti sunt autorizati, fara nicio exceptie. Va reamintesc ca exista 
o lege in vigoare in Romania, se cheama raspunsul tacit ~i dupa 30 de zile toata 
lumea este autorizata. Nu vine nimeni sa va scoata acuze. Ne aratati in ce baza 
au primit cei de la Metropola S.A. autoriza\ii? Atunci inseamna ca Metropola 
S.A. functioneaza ilegal cu cele 84 sau 87 de autorizatii. Acel art. 6 despre care 

9 




vorbili, trebuia sa se aplice ad - literam acelei societali ~i nu trebuia sa oblina 
acele autorizatii. 

Domnul director Ion Dedu 
Nu pot sa va raspund acum, revin la problemele initiale. Intervenliile sunt 

benefice atata timp cat nu ne tin pana diseara aicL Revin la problemele 
enumerate, referitor la autorizatie, a~a cum se spune, a fost vizata de catre noi, 
aceasta veche. Veniti cu ele, va punem 0 ~tampila, scriem pe ele " se 
prelunge~te pana la data de ... " pe copii, pentru ca acelea raman aici. Pe copiile 
pe care noi am cerut sa Ie pastrati alaturi de bonul depus, iar cele originale care 
au expirat, raman la noi. 

Vom emite altele a~a cum v-a spus domnul Virgil, s-au dat ca sa se faca. 
S-au verificat 3000 de dosare, sunt doar trei persoane care Ie verifica, nu sunt 
mai multe, faceti dumneavoastra 0 socoteala. Eu am discutat cu cei de la control 
~i Ie-am explicat care este situalia, au inteles ~i 0 rezolvam. Problema este cum 
va apare in acest proiect de hotarare, dar citesc de aici:" Pana la ridicarea 
autorizatiilor de transport ~i a autorizatiilor de taxi vizate, transportatorii autorizati 
au obligatia de a tine la bordul taxiului pe toata durata transportului public local 
de persoane in regim de taxi, documentele prevazute de art. 19 din anexa 1 a 
H.C.G.M.B. nr. 178/2008 cu modificarile ~i completarile ulterioare, nu mai tarziu 
de 01 septembrie 2010". 

Ele se vor ridica dupa ce vor fi tiparite, scrise, semnate etc. Nu ~tiu cine a 
facut aceasta chestie ca sa va autorizeze pe toti intr-o zi. Le-ati luat toate intr-o 
zi? 

Spuneati de taxele de autorizare, sa nu mai creasca, sa ramana tot 
acelea, nu? 

Domnul Vasile Stefanescu 
Aici suntem doua entitati: pe de 0 parte sunt agentii economici care platesc 

taxe, pe de alta parte sunt cei care colecteaza taxele pentru buget. Atat 
independentii cat ~i firmele, din cauza acestor taxe care sunt foarte mario am 
ramas in urrna cu plata lor, iar dumneavoastra ca entitate, ca cei care aveau 
obligatia ~i dreptul sa controleze ceea ce se intampla pe piata, trebuia sa luati 
masuri. Taxele ~i impozitele au crescut in ultimii doi ani, inclusiv anul acesta. Cel 
putin anul acesta, ce am cerut noi? Scaderea tarifelor? Nu am cerut-o noi. Noi 
am cerut scaderea tarifelor ca urmare a neimplicarii dumneavoastra. Noi am 
facut sesizari la Ministerul de Finante ~i la Consiliul Concurentei. Noi, cei de aici 
din sala reprezentam 0 categorie de transport public de interes local, dupa cum 
scrie pe caietul acela de gestiune pe care ni I-ali dat. Conform acestui statut pe 
care noi il avem, ar trebui sa avem \iber, sa ne putem desfa~ura activitatea intr
un mod liber, concret, decent fara a fi nevoie sa fim prezenli aici la aceste 
~edinte. Locul nostru este pe strada, nu aici. 

Domnul director Ion Dedu 
Eu va inteleg, este criza, sunt probleme, nu ~tiu cine n-a avut carte de 

munca, sunt un milion de probleme daca vreti, stam 0 saptamana in 
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cantonament aici ~i discutam, dar nu ~tiu daca Ie ~i rezolvam. Tnteleg ca toata 
lurnea vrea taxe mai mici, noi Ie vrem mai mari, deci taxele vor ramane la fel. A~ 
vrea sa mai citesc Inca 0 observatie care a fost de la SNTI , care nu a fost pe 
internet" reactualizarea tarifului maximal ca ~i propunere egal cu pretul unui Iitru 
de carburant". 

Domnul Vasile Stefanescu 
Vorbim la ora aceasta din punct de vedere economic, din punct de vedere 

al interesului de a avea profit, pentru ca noi societalile particulare avem nevoie 
pentru a desfa~ura aceasta activitate de profit, alttel starn acasa. 

Domnul director Ion Dedu 
Eu In momentul de fata ma vad nevoit sa spun urmatorul lucru: tariful 

maximal este de 3,5 lei, pretul este 1,39 pe piata, de la 1,39 la 3,5 este 0 distanla 
destul de mare. Credeli ca e cazul sa mai schimbam, acest tarif pentru a fi 
aprobat de catre Consiliul General? EI a fost fundamentat printr-un studiu, ca sa 
putem sa-I schimbam, trebuie sa mai facem un studiu, dar daca stam dupa 
studiu, vom lntarzia emiterea acestei hotararii. Daca dumneavoastra considerati , 
necesar sa trecem la un nou tarif maximal, va rog exprimati-va asta In scris, noi 
o discutam In ~edintele de dialog social, luam act ~i ne apucam sa 0 facem. Vom 
plati studiul ~i astfel va trebui sa marim taxele. Nu pot sa fundamentez Consiliului 
decat pe baza unui studiu, a~a spune legea. 

Domnul Tudorache Paul 
Este foarte adevarat ca legislatia prevede modificarea tarifului maximal la 

propunerea ADTEI, el nu a fost ajustat ~i indexat sub nicio forma, tocmai pentru 
a scoate in evidenta aceasta diferenta foarte mare intre tariful maximal ~i tariful 
de distanta practicat pe piata, deaceea consider ca este necesar sa-I aducem la 
nivelul costului unui Iitru de benzina care este plus/minus 5 Ron, 1 euro ~i ceva. 

Tariful maximal, daca imi aduc bine aminte, este la propunerea Asociatiei 
Drepturilor Taximetri~tilor. Nu conteaza, nu am spus-o cu rautate, tot In urma 
unor propuneri a avut loc ~i vizavi de acel studiu de specialitate pe care I-ati 
invocat mai devreme tot din partea Directiei de Transport am inteles ca el are un 
caracter consultativ sau orientativ, a~a spune legea, atunci mergem ~i consultam 
fi~ele de fundamentare regasite la dosarul fiecarui transportator din care reiese 
pana la urma tariful ce urmeaza sau ar fi trebuit sa fie practicat ~i atunci putem 
deduce ~i singuri fara a fi nevoie sa mai platim anumite taxe. Credeli ca 11 
mic~oram? Haideti sa vedem ~i sa aplicam in ambele sensuri aceasta 
mic~orare. 

Domnul director Ion Dedu 
Haideti sa trecem peste acest aspect pentru ca ne situam in zona 

inferioara a tarifului, nu neaparat in zona maximala. Am 0 rugamintea sa 
consultati aceasta anexa noua la hotararea de Consiliu leg at de tarife ~i sa imi 
spuneti daca sunt modificari, eu nu vad modificari fala de cele anterioare. Nu 
este nicio modificare, raman acelea~i. 
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Domnul Malaescu Daniel 
Dumneavoastra ati avut la baza in momentul in care au venit cei de la 

Consiliul Concurentei un studiu facut de Primarie prin care ati documentat acel 
1,39 la care noi am ajuns ~i acel studiu care era facut In februarie 2007. Noi 
putem veni cu fi~e de fundamentare facute de Cosmos, nu de noi, deci toti care 
au depus acele fi~e mint, dumneavoastra ati avut la baza acel studiu care este 
facut. Sa spuna cineva daca nu am dreptate. Va rog sa retineli ca 
dumneavoastra ave\i acolo 1,39 care este pentru independenti, nu au profit ~i nu 
au TVA, deci oricine va poate contesta, iar eu a~ vrea sa ne promiteti ca refaceti 
acel studiu. 

Domnul Vasile Stefanescu 
Trebuie sa refaceti acest studiu care va fi real ~i pe care nu-I va putea 

contesta nimeni, corect pe cinstite nu pe minciuni, nu pe distrugerea activitatii, nu 
pe furtul clientului, nu pe aparate ~mechere. 

Domnul director Ion Dedu 
Da. Deci eu am simtit nevoia unei baze de referinte in momentul cand am, . 

primit acele fi~e de fundamentare ~i a fost bine ca am avut aceasta baza de 
referinta pentru a spune daca este bine sau nu este bine. Acel studiu normal ca 
trebuie facut exact pe tipicul notei de fundamentare pentru a vedea daca 
cheltuielile pe care ~i Ie propun sau ~i Ie justifica operatorii sunt conforme sau 
sunt reale, pentru ca ~i eu m-am gandit atunci ca practic, aprobarea. a~a direct 
fara analizarea acelor liste ar insemna 0 invitatie la frauda sau aprobare la 
frauda. 

Este greu sa discerni, pentru ca presiunea era foarte mare datorata ~i 
faptului ca, apropo de piratii ace~tia care i~i permiteau sa dirijeze piata cum 
voiau ei ~i va rog sa rna credeti ca i-am demonstrat ~i doamnei de la Oficiul 
Concurentei, chiar cu colegii mei, ca am mers cu 0 firma de taximetrie, nu dau 
nume, m-a costat 80 de mii un traseu, am socotit noi ~i ar fi trebuit sa plateasca 
numai 40 ~i ceva de mii, conform tarifului pe care ne-a zis ca-I avea. 

Dar eu nu vad altceva decat ca este 0 perioada grea, poate se vor mai 
redresa lucrurile, nu vreau sa se ajunga sa va intre in obicei sa-I utilizati ~i cand 
va fi bine, cred ca principalul mod de revitalizare a acestui sistem de a avea 
iara~i clienti ~i In folosul comunitatii ~i al ora~ului prin prisma eliberarii zonei 
centrale de ma~ini parcate peste tot. 

Practic, este cre~terea activitatii prin cre~terea vitezei comerciale ~i 
scaderea timpului de deplasare de la 0 locatie la alta, cre~tere confortului, daca 
nu se poate prin ma~ini noi pentru ca Inteleg ca nu aveti bani de investitii acum, 
macar prin curatirea celor existente, curatenia ~oferului, disciplina, nu se 
fumeaza nu se asculta nu ~tiu ce fel de muzica, deci practic prin aceste metode 
sa incercam sa cre~tem piata, pentru ca este interesul tuturor, al dumneavoastra, 
deoarece sunteti implicati direct in afacere, al nostru ca ~i autoritate locala, dar 
nu ma refer ca autoritate de transport de autorizare pentru ca mai scoatem ceva 
din traficul acesta care ne afecteaza zona centrala. 
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Aceasta 0 vom discuta ~i vom fi parteneri, studiul pe care II vreti, sigur 
haideti sa-I discutam la ~edintele de dialog social perrtru ca pierdem vremea, nu 
pot sa prind hotanlrea de Consiliu, II reactualizam. 

Este clar ~i va spun Inca odata, eu am simtit nevoia ~i chiar am avut 
discutii interminabile sa am 0 baza in raportare, adica sa compar cu ceva 
autorizat ~i 0 sa-I facem. Haide-ti sa trecem peste asta pentru ca mai am ni~te 
observatii de la colegii de la Camera Taximetri~tilor. 

Valcu Marius - taximetrist independent 
S-a ajuns la 1,39 ~i de catre independenti ~i de catre transportatorii 

ceilalti, societali care vin In sprijinul nostru ~i Intotdeauna au fost rautali pana la 
urrna noi toti ar trebui sa colaboram. Am ajuns la acest tarif de 1.39 pentru ca nu 
suntem consultati. Eu sunt colaborator la unul dintre cei de aici, din dispeceratele 
de aici, nu spun care, fi~a mea de fundamentare facuta corect, din ce an este 
ma~ina, ce combustibil am, ce cheltuieli am, mi-a ie~it de 2,6 pentru ca aceasta 
frauda care se Intampla In momentul de fata, sa speram ca prin Ordonanta care 
a ie~it n-o sa mai fie chiar a~a, 0 sa-i speriem. S-a ajuns totu~i la acest tarif 
pentru ca pe piata a venit cu 1,29, cu aceste patronate Intr-adevar mai aveam un 
pic ~i muream. 

Domnul director Ion Dedu 
De dat In jos II dati, sa vedem cum II ridicati dupa aceea. Este ~i aceasta 0 

problema foarte serioasa. Neconcurential Inseamna, daca imi permiteti. trebuie 
demonstrat cu documente opozabile. Nu vreau sa mai dezvoltam aceasta, 
haideti sa revenim la hotararea de Consiliu. Am sa revin la problema cu taxele ~i 
impozitele, conform art. 46 lit. b alin 2 din anexa nr. 1 la Regulamentul Cadru, 
autoritatea de autorizare nu va acorda eliberarea autorizatiei de transport sau de 
dispecerat daca solicitantul se afla intr-una din urmatoarele situatii: face obiectul 
unei proceduri de reorganizare judiciara, lichidare, faliment , are datorii la bugetul 
local sau de stat. Deci 0 mentinem? 

Domnul Mihalcea Florin 

Domnilor colegi Imi permiteti sa subliniem aici anumite probleme? 


Doamna Adriana Laura Dicu 
Ati afirmat acum ca a~a prevede legea, referitor la datoriile transportatorilor 

la bugetul local. Aceste certificate de atestare fiscala pe care vreli sa Ie impuneti 
sunt ilegale pentru ca Legea nr. 38 nu prevede decat cazierul fiscal, atat. Este 
vorba de art. 9 pct. 3. Cazierul fiscal este mult mai important decat un certificat de 
atestare fiscala ~i asta va intereseaza In activitatea transportatorilor. Cazierul fiscal 
include eventualele infractiuni savar~ite la legea contabilitatii, nu va intereseaza ce 
impozit platesc pe ma~ina, pe casa, ca transportator autorizat sau ce impozit 
platesc pe venit. Din moment ce legea nu a irnpus aceasta conditie nu poate veni 
un act dat in executare legii, respectiv Hotararea Consiliului sa impuna 0 noua 
conditie. Depa~im normele de tehnica legislativa a~a cum sunt ele prevazute in 
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Legea 24/2000. Nu puteti impune a condi'tie care nu este prevazuta in lege, legea 
prevede numai cazierul fiscal ~i atat. 

Domnul Mihalcea Florin 
Este foarte corect ce a spus colega noastra ~i Ii mullumim foarte mult . De 

asemenea, cu permisiunea dumneavoastra mi-a~ permite sa va spun ca 
hotararea este in vigoare ~i la art. 28 ~i nu a interesat pe nimeni, iar rugamintea 
mea este ca printre altele, trebuie sa tinem cant ~i de punctul arbitru de vedere 
care se cheama legea, adica noi putem sa spunem ceva, dar poate nu este 
corect ~i atunci cand nu ne intelegem, ne ducem la lege. Acesta este un aspect. 

Deocamdata mi-a~ permite sa va reamintesc ca de 2 ani ~i jumatate pe 
teritoriul ora~ului Bucure~ti, functioneaza firma Pelicanul, astfel facandu-se 
taximetrie de piraterie, se face frauda fiscala. Noi toti cei care avem autorizatii va 
intreb ~i ii intreb ~i pe colegii mei ce rost are sa mai solicitam autorizatii cand 
firma Pelicanul nu a respectat legea ~i se duce bine mersi pe strada, ~i dvs. n-ati 
ridicat un deget impotriva lor. De asemenea, in reglementarile care existau la 
lege, dvs. ca arbitru al pietei de taximetrie pe Bucure~ti, printre altele trebuia sa 
va asigurati ca nimeni din exteriorul celor care am depus ~i solicitat autorizatii sa 
nu ne perturbe activitatea. Ori, in momentul de fata venim dupa un an ~i jumatate 
de criza ~i venit dupa 2 ani ~i jumatate de concurenta neloiala din partea 
pirateriei in floare, Pelicanul ~i a~a mai departe. 

De asemenea, trebuie sa intelegeti ca ceea ce s-a intamplat in Bucure~ti 
in ultimul an ~i jumatate, din punct de vedere al afacerilor, este un faliment auto 
declarat ~i auto impus in conditiile in care pretul la leaSing a crescut datorita 
conditiilor de curs valutar, pretul la reparatii auto a crescut. pretul fa combustibil a 
crescut data rita cursului valutar, pretul la asigurari, impozitul ~i taxele locale au 
crescut evident conform graficului de integrare europeana. Perceptia mea ca 
jucator in piata este ca nimeni n-a asigurat corectitudinea pielii, nimeni n-a 
asigurat inexistenta concurentei neloiale, nimeni n-a asigurat daca ceva din ce 
scrie acolo este corect, in schimb dumneavoastra veniti la noi ~i ne spuneti ca nu 
suntem co recti , dar hai sa fim corecti. 

Domnul director Ion Dedu 
Eu am intefes tot timpul problemele dumneavoastra ~i m-am raportat tot 

timpul la ele ~i nu am facut nimic altceva ci v-am explicat de atatea ori ca puterile 
autoritatii locale sunt limitate in ceea ce prive~te starpirea fenomenului de 
piraterie ~i au fast facute adrese catre toate organele competente sa intervina. 

Eu va vad un am foarte bine informat ~i foarte bine documentat in ceea ce 
prive~te legea ~i ~titi cine are puterea sa intervina ~i sa aplice respective Ie 
reglementari, nu neaparat Primaria. Ceea ce vreau sa va spun este ca ora~ul 
Bucure~ti nu ia bani de la F.M.I.. nu ia bani de nicaieri, practic se autofinanteaza 
din toate punctele de vedere ~i de unde incaseaza, respectiv taxele locale. in 
primul rand este H.C.G.M.B. nr. 178/2008 care este in vigoare ~i prevede acest 
lucru, noi discutam modificarea acelei hotarari. Eu nu scot nimic din paragraful 
acela de parteneriat cu aceia care nu-~i platesc taxele ~i impozitele. Consiliul, ca 
legislativ al ora~ului trebuie sa introduca acest lucru. Este un Regulament 
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Cadru. iar daca 0 considerati ilegala, atacati pe cai legale. Directia de specialitate 
nu poate aplica 0 modificare daca pleaca din zona juridica, eu sunt directie 
tehnica ~i ma supun acelei hotarari. Nu pot sa vin peste 0 hotarare a Consiliului. 

Doamna Adriana Laura Dicu 
Discutam despre proiect, de opisul de documente afi~at pe site, discutam 

despre proiectul de hotarare. ati inclus in acest opis de documente certificatul de 
atestare fiscala ~i nu este prevazut de lege, noi trebuie sa ne raportam la lege. 

Domnul Mihalcea Florin 
Va rog sa ne intoarcem la taxele locale. Domnule director aveti dreptulla un 

punct de vedere, dar v-a~ ruga sa nu mai aveti 0 opinie personala, pentru ca am 
observat ca dvs. considerati ca noi ne exprimam 0 parere personala impotriva 
dumneavoastra ~i reprezentati 0 interfata a unei institutii. avem toata stima ~i toata 
consideratia ~i ne permitem sa va aducem in discutie probleme cu care noi ne 
confruntarn. 

Apropo de taxele locale, bugetul consolidat al ora~ului Bucure~ti. adica 
Primaria, este intr-adevar alimentat de impozite pe cladiri ale persoanelor juridice, 
de alte activitati, iar noi prin taxele pe care Ie platim alirnentam bugetul local. 
Bugetul la care faceti referire. bugetul consolidat al statului ~i bugetele locale, 
bugetul local - impozitul pe ma~ini. se duce la local in sectorul in care fiecare 
avem domiciliul, iar bugetul consolidat se duce la statui roman. 

Ora~ul Bucure~ti i~i asigura independenta, dar marea majoritate a 
comunitatilor locale vin la bugetul consolidat ~i i~i alimenteaza deficitul necesar de 
bani de la bugetul de stat. La ora aceasta. bugetul de stat are 60% colectare ~i de 
aceea este nevoie sa se finanteze. 

Rugamintea mea este sa facem aceste taxe locale pentru autorizarea 
noastra ~i in functie de confortul de care vorbeati dvs .• de standardul profesional 
asigurat clientelei ~i de efortul pe care un investitor fie el persoana fizica autorizata 
sau societate comerciala iI face pentru asigurarea acestora. Pentru inceput sa 
luam propunerea colegului nostru sa ramana inghetate aceste taxe, sa permitem 0 

perioada de 6 luni sau un an sa ne dati noile autorizatii ~i in momen!ul in care 
schimb ma~ina cu una performanta, sa nu se diminueze aceste taxe. In cazul in 
care eu refuz sa fac aceasta retehnologizare, atunci sa se mareasca aceste taxe. 

Domnul director Ion Dedu 
Depa~isem rnomentul valorii taxelor, pentru ca am zis ca raman acelea~i, 

era vorba despre prevederea ca la autorizare pana la 31 iulie. ca sa puteti circula 
pana la 31 august, fiecare operator trebuie sa prezinte dovada platii taxelor ~i 
impozitelor. Cei care sustin mic~orarea tarifelor 0 fac pentru ca nu platesc 
impozitele la stat. 

Bogdan Dincs 
Domnule Dedu. de neplatirea taxelor la stat, de colectarea lor se ocupa 

fiscul, pentru cine nu plate~te taxele la stat la timp, statui roman i-a perm is acest 
lucru cu plata unei penalizari care este 33% pe an foarte mari, eu daca nu 
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reul?esc sa-mi platesc taxele, platesc penalizarea, daca nu platesc ca 
administrator al societatii, rna executa cu bunurile mele proprii. De ce se erijeaza 
Primaria de a avea alte probleme de rezolvat ca autoritate locala 

Domnul Anghel llie - Camera Nationala a Taximetristilor 
Eu sunt unul dintre cei care mai devreme a spus ca multi clienti vor 

mercedesuri, sunt unul dintre cei care am cumparat astfel de mal?ini la cererea 
clientilor, Primaria nu m-a ajutat, clientii m-au lasat balta l?i s-au dus la cei care 
merg cu 1.39 lei, iar eu sunt cu leasinguri de 1000 de euro pe luna l?i nu mai pot 
sa-mi platesc taxele la dumneavoastra, nu mai am ce pune gaj la banca ca am 
pus sa platesc taxele, am ramas in urma l?i nu mi se pare normal sa fiu unul 
dintre cei la care nu vizati autorizatia, pentru ca fac eforturi supraomenel?ti sa 
mentin mal?inile pe piata pentru confortu I cetatenilor l?i in ciuda faptului ca fac trei 
curse pe zi, am 3 lei/km, nu m-am dus ca ceilalti acolo, dumneavoastra veniti 
acum l?i imi dati ultima lovitura sa-mi luati autorizatia. 

De asemenea, vreau sa va anunt , ca aceasta hotarare de consiliu trebuia 
sa 0 luati pana pe data de 28.02.2010 ca eu transportatorul, sa l?tiu cand depun 
dosarul, pentru ca am nevoie de un certificat fiscal cu datorii pe O. L-am depus 
conform leg ii, 0 cerere l?i 0 declaratie, ca al?a scria la lege atunci l?i in 30 de zile 
nu mi-ati dat un rasp~ns in care sa-mi spuneti ca nu am certificatul fiscal sau 
celelalte documente. In acest caz sunt cu autoriza\ia vizata. Credeam ca ne-ati 
chemat astazi aici sa ne dati autoriza\ii1e, nicidecum sa ne dati 0 hotarare care sa 
reglementeze autorizarea asta. 

Domnul Director Ion Dedu 
Noi nu dam 0 hotarare prin care sa cerem ceva suplimentar, noi modificam 

o hotarare care cerea deja. 
in urma discu\iilor pe care noi Ie-am avut, am zis ca dumneavoastra sa dati 

o declaratie ca sunteti eligibili, iar pana la 31 iulie trebuie sa aduce\i l?i 
documentele constatatoare, respectiv plata taxelor l?i impozitelor. 

Daca dumneavoastra aveti pu\ine taxe l?i impozite, ave\i timp sa vi Ie 
el?alona\i, sa luati un document de la fisc prin care sa explicati ce s-a intamplat, 
toate acestea Ie putem discuta in contextul respectivei hotarari, dar pentru cei 
care au datorii de ani de zile, care nu Ie-au platit, probabil ca fiscul 0 sa Ie dea 0 

hartie de genul "cu datorii". 
Repet, vreau sa depal?im momentul acesta, avem 0 hotarare care este in 

spate, noi nu propunem altceva fala de aceea, noi ne-am propus sa modificam 
nil?te puncte l?i pe acelea Ie discutam, nu vreau sa intru in celelalte, daca pe forma 
juridica secretarul general constata ca pe acea hotarare 178/2008 are 0 problema, 
va informa departamentul juridic al consiliului, iar departarnentul juridic va lua 
masuri sa 0 modifice, eu sunt pe partea tehnica. Haideti sa Ie citim pe cele de la 
camera taximetril?tilor. 

Domnul Gavrila Dan Cristian - independent 
Domnule Dedu, uitati l?i dumneavoastra, am adidal?i rupti in picioare l?i 

dumneavoastra ne cereti noua sa ne platim taxele l?i impozitele la stat. Practic am 

16 




ajuns cum spunea l}i domnul Anghel, sa avem 1,39 lei/km, haideti sa ajungem 
impreuna cu dumneavoastra la un inteles, de exemplu scoaterea pirateriei, 
scaderea tarifului, cu 1,39 mergem degeaba, l}i sa ajungem la un inteles cu plata 
taxelor l}i impozitelor la stat. Multumesc. 

Domnul Virgil lonescu 
Aceasta hotarare de consiliu, nu face altceva decat sa prelungeasca data 

de valabilitate a autorizatiilor care sunt existente. Acesta este singurul motiv 
pentru care este data aceasta modificare de hotarare de consiliu. Este vorba 
numai de prelungirea valabilitalii acestor documente de transport, acesta este 
motivul pentru care este data aceasta hotarare. 

Doamna Gladiola Ticleanu , 
Am 0 rugaminte la dumneavoastra, pentru coerenta acestei discutii l}i ca sa 

dam un ton de finalitate, lasali-I pe domnul director Ion Dedu sa treaca in revista 
toate obiecliile dumneavoastra, cred ca cea mai mare parte din dumneavoastra v
ati formulat obiectii l}i peste cele scrise, ar fi bine sa tragem 0 concluzie, pentru ca 
altfel ducem aceste discutii foarte mult in derizoriu l}i nu are sens. 

Domnul director Ion Dedu 
Mai am Camera Taximetril}tilor care mai are trei puncte de observatii. La 

primul punct spune al}a: .. in conformitate cu dispozitiile art. 9 alin 1 din Legea 
38/2003 cat l}i in temeiul art 8 alin. 1 din Ordinul MIRA 356/2007 l}i art. 6, 
coroborate cu dispozitiile art. 7 din Ordinul ANRSC dispozitii legale in vigoare, 
care prevad explicit l}i limitativ documentele necesare in vederea emiterii 
autorizatiilor, apreciem ca dispozitiile art. 4 completeaza anexa 1, prin dispozitiile 
art. 5.1 alin 1, litera a l}i b, se introduc prevederi care adauga la norma legala 
speciala superioara, motiv pentru care ne exprimam recomandarea respectarii 
textului de lege superior in sensul ca trebuie sa se tina seama ca 0 hotarare de 
consiliu nu poate sa dispuna adaugarea unor noi obligatii contra celor expres l}i 
limitativ prevazute de lege l}i/sau modificarea acestora l}i contra vointei initiale ale 
legiuitorului, art 61 din Constitutia Romaniei. 

Va rog sa se analizeze, sigur se refera la aceleal}i certificate fiscale, 
supuneti Secretarului General l}i Directiei Juridice, legalitatea cerintelor din 
hotararea nr. 178/2008. Secretarul general va va raspunde l}i daca este ilegal 
modificam, daca considerati ca este ilegal atatcati in contencios, eu nu sunt jurist, 
nu ma pricep. 

Deci, este 0 propunere care va merge la juridic, daca juridicul care a vizat
o l}i pe cealalta considera, este problema lor pentru ca ei vor merge sa sustina in 
instanta, in contencios aceasta hotarare. Va rog sa 0 notati pentru a fi transmisa 
la juridic. 

Presupun ca punctul doi este acelal}i lucru domnule $tefanescu? II citesc. 
"Dispoziliile art. 5 l}i 1 alin 2, raportat la alin. 6 din propunerea de proiect 

normativ astfel inserat in art. 4 al acestuia, contine 0 dispozitie care adauga la 
textul de lege incident superior, motiv pentru care, ne exprimam recomandarea 
respectarii textului de lege superior in sensul in care sa se tina seama de faptul ca 
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o hotarare de consiliu nu poate dispune adaugarea unor noi obligatii in contra 
celor expres l?i limitativ prevazute de lege, conform art. 61 din Constitulia 
Romaniei. 

Ne exprimam recomandarea excluderii ca neconstitutionale l?i nelegale a 
acestor prevederi avand in vedere ca inserarea dreptului de comparare a 
situatiilor este 0 atributie care apartine exclusiv instantelor de judecata l?i nu 
autoritalii publice locale. Autoritatea publica locala il?i depal?este nelegal atribulii1e 
acordate de lege, in sensul in care incalca principiul separaliei puterilor in stat l?i 
poate produce prin aceasta incalcarea drepturilor l?i libertatilor celor interesati art 
.1 alin. 4 coroborat cu art. 5 din Constitutia Romaniei". 

Eu sunt de acord, dar nu faceti referire la niciun punct din propunerile 
noastre. Tot la certificate se refera? Nu se inlelege la ce punct va referiti. 

Punctul 3, "termenul privind data limita a eliberarii vizelor autorizatiilor taxi, 
astfel definit de art. 4 l?i art. 5 alin. 7 din proiect, incalca dispozitiile legale generale 
prevazute de Legea nr. 554/2004 respectiv termenul de 30 de zile de la data 
formularii cererilor. Va recomandam excluderea acestei prevederi ca fiind 
nelegala." 

Parerea mea este sa linern lucrurile sub control, ca daca nu Ie linem l?i nu 
zicem ca suntem autorizati pana cand se vor emite noile autorizatii l?i se 
depal?el?te termenul de 30 de zile, nu e bine. 

Am stabilit ca va fi vizata copia prin care se spune ca pana la data de 31 
august totul este ok. 

Retinem primele doua puncte legate de legalitate: 
- Cerem un punct de vedere de la juridic legat de hotararea veche, pentru 

ca acolo sunt prevazute aceste certificate, ca sa fie scris l?i sa fie prezentat in 
Consiliu la data introducerii hotararii respective. 

- Probabil ca veli avea ocazia sa discutali cu domnii consilieri in comisiile de 
specialitate l?i sa Ie analizati. 

Acel studiu va fi supus aprobarii consiliului dupa ce va fi facut. Eu am 
pentru mine in buget prins un studiu privind reorganizarea activitatii de taximetrie, 
studiu In care voi propune sa se faca l?i acesta, problema este de bucatarie 
interna, respectiv caiet de sarcini, licitatie, firma, etc. 

Eu v-am tnteles perfect, el a fost supus dezbaterii dumneavoastra. 
Va rog sa inchidern aici l?i sa continuam la dialogul social, ramane ca in 

momentul in care se va redacta forma finala l?i va avea l?i viza juridicului, va fi 
supusa comisiilor de specialitate din cadrul Consiliului General al Municipiului 
Bucurel?ti, nu se va mai desfal?ura sub acest mod, va trebui sa va desemnati 
reprezentanli. Va multumesc. 

~ef Serviciu.Intocm~t, ~ 
Gladiola Ticleanu Flori Dlnu 

Crl&na "nauruJiP, C-1~ 
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